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اتاق مشترک بازرگانی ایران و برزیل در شهر 
سائوپائولو گشایش یافت

برای نخس�تین ب�ار در مناس�بات تجاری ایران و برزیل تش�کل مش�ترک بخش 
خصوصی دو کش�ور در سائوپائولو بزرگترین و مهمترین شهر آمریکای جنوبی آغاز 

به کار کرد.
به گزارش ایرنا از سللفارت جمهوری اسللامی ایران در برزیل، حسین قریبی در این مراسم 
ضمن قدردانی از حمایت های رئیس مجلس شللورای اسللامی در بهبللود روابط دو جانبه، از 
تاسللیس نخسللتین نهاد برای نمایندگان بخش خصوصی ایران در برزیل در شرایط پساکرونا 
ابراز خرسندی کرد. وی با اشاره به حجم بیش از چند میلیارد دلاری مراودات تجاری بین دو 
کشور خواستار حفظ، گسترش، پایداری و متنوع سازی روابط دو طرف گردید. سفیر کشورمان 
در برزیللل با اشللاره بلله نقش و جایگاه دو کشللور ایران و برزیل در منطقلله خود و همچنین 
پتانسیل ها و هم پوشانی اقتصادهای دو کشور اظهار کرد: ظرفیت تجاری فی مابین بسیار بالاتر 
از فروش چند قلم کالای اساسللی کشللاورزی بوده و می تواند عاوه بر حفظ و توسللعه وضع 
کنونی به تعامات متنوع بازرگانی با حضور شرکت های متوسط و کوچک دو طرف گسترش 
یابد.  قریبی یادآورشللد: رفع موانع از جمله فراهم شدن بستر بانکی، خط مستقیم کشتیرانی 
و خط مسللتقیم هوایی تسللهیل گر این اهداف خواهند بود. سفیر کشللورمان در برزیل افزود: 
برزیل عضو موثر مرکوسور  است و ایران بازار بزرگی در منطقه ای در مجاورت آسیا، اورآسیا 
و خاورمیانه دارد و ایران می تواند تسللهیل گر فعالیت بین دو حوزه مرکوسور و اورآسیا باشد. 
شللرکای اصلی تجاری ایران شامل چین، روسللیه، هند و آفریقای جنوبی که به همراه برزیل 
اعضای گروه بریکس هستند، شرکای مهم برای برزیل هم هستند و این نشانگر ظرفیت های 
خوبی در این زمینه اسللت.  فخرالدین عامریان، رئیس اتاق مشللترک ایران و برزیل هم هدف 
اصلی از گشایش دفتر این اتاق در برزیل را پس از فعالیت پنچ ساله در ایران، تسهیل تجارت 
برای تجار و بازرگانان در راسللتای ایجاد چشم اندازی مطلوب برای پایداری و توسعه تجارت 
بین دو کشور عنوان کرد. رفع موانع قانونی، تعرفه ای و غیر تعرفه ای موجود به منظور بهبود در 
تراز تجاری دو کشور بعنوان درخواست اصلی از مقامات ذیربط برزیلی برای رونق تجارت بین 
طرفین مطرح گردید.  در این مراسللم نزدیک به دویست نفر از مهمانان ویژه ایرانی و برزیلی 
حضور داشللتند و نمایندگان مجلس از دو طرف از جمله روسللای کمیسیون های کشاورزی و 
نیز روسللای گروه دوستی پارلمانی دو طرف و معاون وزیر جهاد کشاورزی کشورمان سخنان 

مهمی در راستای تقویت روابط تجاری دو طرف بیان کردند.

رئیس گروه دوستی پارلمانی ایران و برزیل:

تعادل در تراز تجاری ایران و برزیل ضروری است
رئیس گروه دوس�تی پارلمانی ایران و برزیل گفت: تلاش بر این اس�ت همان طور 
که تاکنون واردات از برزیل به ایران وجود داشته، صادرات از ایران به برزیل نیز در 

دستور کار قرار گیرد تا تراز تجاری متعادل شود.
به گزارش ایرنا، احمد نادری نماینده تهران در توضیح سللفر خود به برازیلیا، به شللرکت در 
مراسللم افتتاح اتاق بازرگانی مشترک ایران و برزیل اشللاره کرد و گفت: این مراسم با حضور 
فعالان بازرگانی برزیلی و ایرانی، حسین غریبی سفیر ایران، محمدرضا دشتی اردکانی نماینده 
اردکان، مجتبی رضاخواه نماینده تهران، مهدی عسگری نماینده کرج و محمد قربانی معاون 
وزیر جهاد کشللاورزی برگزار شللد.   وی هدف اتاق بازرگانی مشترک ایران و برزیل را توسعه 
روابط تجاری بین دو کشور خواند و افزود: تاکنون تراز تجاری ایران و برزیل به نفع برزیل بوده 
از این رو گروه دوستی پارلمانی ایران و برزیل برای ایجاد تعادل در تراز تجاری دو کشور تاش 
می کند. رئیس گروه دوستی پارلمانی ایران و برزیل توضیح داد: تاش بر این است همان طور 
که تاکنون واردات از برزیل به ایران وجود داشللته، صادرات از ایران به برزیل نیز در دسللتور 
کار قرار گیرد تا تراز تجاری متعادل شود. نادری ادامه داد: بر همین اساس،  در مراسم افتتاح 
اتاق بازرگانی مشللترک ایران و برزیل، از نقش پارلمان ها  و دیپلماسللی پارلمانی درگسترش 
روابط همه جانبه دو کشللور صحبت کردم. اینکه پارلمان ها به دلیل رویکرد از پایین به بالا 
و برخاسللتن از بطن مردم و رابطه مسللتقیم و روزانه با مردم، تجلی اراده مردمی بوده و می 
توانند بن بست های سیاسی را بشکنند. وی با اشاره به برگزاری جلسه ای با مدیرکل منطقه 
خاورمیانه در وزارت امور خارجه برزیل، این جلسه را بسیار خوب توصیف کرد و افزود: ایشان 
منطقه را بسللیار خوب می شللناخت  و بر فرهنگ ها و قومیت های مختلف در منطقه تسلط 
داشللت. حتی جوک ها را هم می دانسللت. با او در مورد روابط دوجانبه دو کشللور و مسائل و 

مشکات پیش رو صحبت کردم.

 در حمایت از جنبش اسلامی حماس؛

دبیرخانه حمایت از انتفاضه فلسطین اقدام انگلیس را 
محکوم کرد

دبیرخانه دائمی کنفرانس بین المللی حمایت از انتفاضه فلس�طین مجلس شورای 
اسلامی اقدام ضد حقوق بشری دولت انگلیس در قرار دادن جنبش مقاومت اسلامی 

حماس در فهرست تروریستی را محکوم کرد.
به گزارش دبیرخانه کنفرانس فلسللطین مجلس شللورای اسامی، بی تردید این عمل زبون 
و بزدلانه حرکتی اسللت که در تداوم خیانت بیانیه بالفور در اشغال سرزمین فلسطین و آواره 
کردن میلیون ها فلسطینی و قتل عام هزاران زن و مرد و کودک بی گناه صورت می گیرد .

چشللم پوشی انگلیس در قبال جنایت های ددمنشانه صهیونیست ها علیه ملت فلسطین و 
محروم شدن آنها از بدیهی ترین  حقوق انسانی در نتیجه محاصره ۱۵ ساله رژیم صهیونیستی 
علیه غزه، بیانگر استفاده ابزاری کشورهای اروپایی از حقوق بشر و سیاست یک بام و دو هوای 

آنها در منطقه  است .
دبیرخانه از همه مجالس کشورهای جهان بویژه اسامی و نهادهای حقوق بشری درخواست 
دارد با محکومیت این اقدام سیاسللی و مغایر با معیارهای انسللانی و حقوق بشری انگلیس از 

ملت فلسطین در مقابل ظلم و تعدی لندن ؛ واشنگتن و تل آویو حمایت کنند.

آی�ت الله رییس�ی دغدغ�ه اصل�ی دولت را 
صیان�ت از ج�ان مردم عن�وان ک�رد و گفت: با 
توجه ب�ه واکسیناس�یون عموم�ی، ممنوعیت 

تردد شبانه در شهرها لغو شود.
ب��ه گ��زارش ایرنا از پایگاه اطلاع رس��انی ریاس��ت  
جمهوری، آیت الله سید ابراهیم رییسی روز شنبه در 
جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با گرامیداشت هفته 
بس��یج و تجلیل از روحیه بس��یجی دست اندرکاران 
مقابله با بیماری کرونا، اظهارداش��ت: کادر بهداشت 
و درمان و همه دس��ت اندرکاران با روحیه جهادی و 
بسیجی در خط مقدم مقابله با بیماری کرونا مشغول 
ایث��ار و فداکاری هس��تند و با حف��ظ و تقویت این 

روحیه می توان بر مشکلات غلبه کرد.
ریی��س جمهوری اف��زود: دغدغ��ه و اولویت اصلی 

دولت، صیانت از جان مردم اس��ت و  این مسیر را تا 
رسیدن به شرایط مطلوب با قوت ادامه خواهیم داد.

آیت الله رییس��ی جدیت در کنت��رل رفت و آمد از 
طریق مرزهای کش��ور را حائز اهمیت خواند و گفت: 
وزارت کشور و وزارت بهداشت و درمان وظیفه دارند 
با  حساسیت و جدیت، تردد افراد از مرزها را کنترل 

کنند.
ریی��س جمهوری با تأکید بر ت��داوم اعمال کنترل 
های هوش��مند و تاثی��ر آن در کنترل بیماری کرونا، 
گفت: ب��ه هر میزان ک��ه ابعاد و حج��م کنترل های 
هوش��مند افزایش می یابد، می ت��وان محدودیت های 

غیرهوشمند را کاهش داد.
آیت الله رییسی تأکید کرد: با توجه به واکسیناسیون 

عمومی، ممنوعیت تردد شبانه در شهرها لغو شود.

عصرآزادی/ شهرام صادق زاده: باز هم فال بدی 
برای جامعه پزشکی آذربایجان شرقی رقم خورد 
و شادروان دکتر "تقی فدایی حقی" رئیس شبکه 
بهداش�ت و درمان شهرس�تان جلفا بر اثر ابتلا به 

کرونا جان باخت.
زنده یاد فدایی حقی به عنوان فرمانده جبهه مبارزه با 
کرونای شهرسللتان جلفا که از دوم آبان ماه به دلایل به 
دلیل ابتا به ویروس کرونا در بیمارسللتان امام رضا )ع( 

تبریز بستری بود.
به گفته مسللئولان این بیمارسللتان، متاسفانه وی از 
چنللد روز پیش بلله دلیل وخامت وضعیللت عمومی به 
بخش مراقبت های ویژه این بیمارستان منتقل گردید اما 
علیرغم تاش تحسین برانگیز پزشکان و پرستاران این 

مرکز درمانی دیده از جهان فرو بست.
ایللن روزها کادر درمان، جهادگونه در صف اول مقابله 
با کرونا قرار دارند که در این مسیر خدمت، کادر درمان 

تاکنون بهای سنگینی داده است.
با توجه به شللرایط موجود، پربیراه نیست اگر بگوییم 
کادر درمللان با توجه به سللختی کار و احتمال بالای به 
خطر افتادن سامتی در شرایطی مشابه با جنگ تحمیلی 
قرار دارد. مرحوم فدایی حقی، سرپرست شبکه بهداشت 
و درمان شهرستان جلفا، متخصص بیماری های داخلی 
و دکترای حرفه ای پزشکی بود که از شهریور ماه پارسال 
به عنوان سرپرست شبکه بهداشت جلفا مشغول خدمت 
بللود. تاکنون بیللش از ۱۲ نفر از عوامل نظام سللامت 
آذربایجان شرقی در هر ۲ بخش بهداشت و درمان، بر اثر 

ابتا به کرونا جان خود را از دست داده اند. 
همچنین گفته می شود تاکنون بیش از پنج هزار نفر 
از کارکنان نظام سامت آذربایجان شرقی به کرونا مبتا 
شده اند که ضرورت صیانت از زحمتکشان حوزه بهداشت 

و درمان را دوچندان کرده است.
بهمن نقی پور، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تبریز در 
پیامی شهادت دکتر تقی فدایی حقی را تسلیت گفت که 
متن آن بدین شرح است: بسم الله الرحمن الرحیم/ انالله 

و انا الیه راجعون
خبر دردناک شهادت دکتر تقی فدایی حقی سرپرست 
شبکه بهداشللت ودرمان جلفا دلمان را داغدار و موجب 

تأثر فراوان شد.
این متخصص داخلی انسانی وارسته و مسئولیت پذیر 
درتصدی سرپرستی شبکه بهداشت و درمان جلفا بودند  
و نهایت تاش خود را در زمان شللیوع بیماری منحوس 
کرونللا برای کمک به مردم منطقه انجام دادند و از هیچ 

کوششللی در مقابله با این بیماری و  ارائه سایر خدمات 
درمانی و بهداشتی در شبکه جلفا دریغ ننمودند تا اینکه 
امللروز بعد از مدتی مبللارزه با این بیماری دعوت حق را 

لبیک گفتند.
اینجانب این ضایعه دردناک را به جامعه داغدار پزشکی 
و شهروندان عزیز شهرستان جلفا و مرند خصوصا خانواده 
محترم ایشللان تسلللیت گفتلله از درگاه خداوند متعال 
برای ایشللان علو درجات و همجللواری با ائمه اطهار)ع( 
مسللئلت می نمایم... عوامل بسیار زیادی را می توان نام 
برد که موجب شللده است تعداد شهدای مدافع سامت 
آذربایجان شللرقی افزایش پیدا کند کلله یکی از عمده 
دلایل آن، کاهش رعایت پروتکل های بهداشتی از سوی 
مردم اسللت زیرا بسللیاری از مردم نسبت به رعایت این 

پروتکل ها، بی توجه شده اند.
طبیعی اسللت که هر قدر تعداد مبتایان به کرونا در 
سطح استان افزایش یابد به همان میزان نیز باید انتظار 
داشت که آمار شهدای مدافع سامت، افزایش پیدا کند 

که دکتر فدایی حقی آخرین نفر نخواهد بود!
سازمان نظام پزشکی اعام کرده که یکی دیگر از دلایل 
هم این است که آموزش مسائل بهداشتی و پیشگیری به 
شهروندان مانند سابق انجام نمی شود که رسانه ها باید در 

این زمینه، کوتاهی نکنند!
شمار زیادی از کادر بهداشت و درمان در دوران مقابله 
با ویروس کرونا، جانشان را از دست داده اند در حالی که 
سرمایه ملی ما بودند، متاسفانه این روند هم ادامه دارد... 
پزشللکان و پرستاران از جانشان مایه گذاشته اند و نظام 
سامت برای تربیت و آموزش آنها، زمان و هزینه زیادی 
صرف کرده اسللت. متاسفانه بخشی از این سرمایه مهم 
از دسللت رفته اند و این وضعیت هم کماکان ادامه دارد 
در حالی که اگر کادر درمان بر اثر خسللتگی و فرسایش 
کاری، کنار بکشللد و از درمان بیماران پرشمار مبتا به 
کرونا ناامید شود، فاجعه بزرگی اتفاق می افتد و باید این 

وضعیت ناگوار برای جامعه پزشکی کنترل شود!

سخنگوی ش�ورای نگهبان گفت: لایحه درآمد 
پایدار و هزینه ش�هرداری ها و دهیاری ها تاکنون 
چندبار به ش�ورای نگهبان ارسال شده که دفعات 
قب�ل به کلی�ات ایراداتی مط�رح بود ک�ه این بار 
ایراداتی به جزئیات گرفته و مغایر قانون اساس�ی 

شناخته شد.
به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، هادی طحان نظیف 
در نشست خبری با اصحاب رسانه اظهار کرد: لایحه نحوه 
کمک های اشخاص حقیقی و حقوقی به سازمان آموزش 
فنی و حرفه ای کشور با اصلاحاتی در جلسه مورخ یازدهم 
آبان ماه ۱۴۰۰ به تصویب مجلس شورای اسلامی رسیده 
است؛ در جلسه ۱۹ آبانماه ۱۴۰۰ شورای نگهبان مورد 
بحث و بررسی قرار گرفت و با توجه به اصلاحات به عمل 
آمده مغایر با موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد. 
وی افزود: این لایحه در مرحله قبل در ش��ورای نگهبان 
مورد ایراد مواجه شد که با بررسی هایی که پس از اصلاح 
در مجلس صورت گرفت، ایرادات آن برطرف شده بود و 
این مصوبه تایید ش��د و انتظار می رود با ابلاغ این قانون 
ش��اهد اجرای مصوبه باشیم. سخنگوی شورای نگهبان 
همچنی��ن درب��اره طرح حمای��ت از خان��واده و جوانی 
جمعیت در شورای نگهبان گفت: طرح جوانی جمعیت 
و حمایت از خانواده که با اصلاحاتی در عنوان و متن بر 
اساس اصل ۸۵ قانون اساسی در جلسه مورخ پنجم آبان 
ماه امسال به تصویب کمیسیون مشترک رسیده است، 
در جلسات متعدد شورای نگهبان مورد بحث و بررسی 
قرار گرفت و با توجه به اصلاحات به عمل آمده مغایر با 
موازین ش��رع و قانون اساسی شناخته نشد و اخیراً هم 
ش��نیدم که رئیس جمهور این قانون را ابلاغ کردند. وی 
با بیان اینکه قانون اساسی نگاه ویژه ای به خانواده دارد، 
اظهار کرد: در اصل دهم قانون اساس��ی بر این امر تاکید 
شده است و امیدواریم با در نظر گرفتن این قانون شاهد 

محوری شدن خانواده در جامعه باشیم.
س��خنگوی ش��ورای نگهبان گفت: لایح��ه تصویب 

بین الملل��ی  )کنوانس��یون(  موافقتنام��ه  اصلاح��ات 
استانداردهای آموزش، صدور گواهینامه و نگهبانی برای 
دریانوردان که با اصلاحاتی در جلسه ۲۷ مهر ماه ۱۴۰۰ 
به تصویب مجلس ش��ورای اسلامی رس��یده است؛  در 
جلس��ه ۱۹ آبان ماه ۱۴۰۰ شورای نگهبان مورد بحث و 
بررس��ی قرار گرفت و با توجه به اصلاحات به عمل آمده 

مغایر با موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد.
طحان نظیف در ادامه به لایحه سند الحاقی )پروتکل( 
حفاظت از تنوع زیستی الحاقی به کنوانسیون چهارچوب 
حفاظت از محیط زیست دریایی دریای خزر اشاره کرد و 
گفت: مصوب جلسه ۲۵ مهر ماه ۱۴۰۰ مجلس شورای 
اسلامی در جلسه ۱۹ آبان ماه شورای نگهبان مورد بحث 
و بررس��ی قرار گرفت که مغایر با موازین ش��رع و قانون 
اساسی شناخته نشد. وی در ادامه گفت: لایحه تصویب 
مقاوله نامه ایمنی و بهداش��ت ش��غلی ۱۹۸۱ )۱۳۶۰( 
و س��ند الحاقی )پروت��کل( ۲۰۰۲ )۱۳۸۱( مقاوله نامه 
ایمنی و بهداش��ت شغلی در جلس��ه ۱۲آبان ماه ۱۴۰۰ 
مجلس ش��ورای اسلامی در جلس��ه ۲۶ آبان ماه ۱۴۰۰ 
شورای نگهبان مورد بحث و بررسی قرار گرفت که مغایر 
با موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد. سخنگوی 
ش��ورای نگهبان در ادامه به طرح پشتیبانی و رفع موانع 
تولید کشاورزی اش��اره کرد و گفت: مصوب جلسه ۲۴ 
شهریور ماه ۱۴۰۰ مجلس شورای اسلامی و پیرو اعلام 
نظر این ش��ورا، با عنایت به نظ��ر هیأت عالی نظارت بر 
حسن اجرای سیاست های کلی نظام در خصوص طرح 
مذک��ور، مصوبه مغایر بند ۲ اصل ۱۱۰ قانون اساس��ی 
شناخته ش��د. طحان نظیف افزود: طرح تسهیل صدور 
مجوزهای کس��ب و کار در مصوب جلس��ه ۲۱ مهر ماه 
۱۴۰۰ مجلس شورای اس��لامی در جلسه ۱۲ آبان ماه 
۱۴۰۰ ش��ورای نگهبان مورد بحث و بررسی قرار گرفت 
که به ش��رح زیر اعلام نظر می گ��ردد: در ماده ۱، موضوع 
الحاق ماده )۷ مکرر( به قانون اجرای سیاست های کلی 
اصل چهل و چهارم )۴۴( قانون اساس��ی، محرومیت از 
خدمات درگاه مذکور با تشخیص هیأت مقررات زدایی و 
بهبود محیط کسب و کار، از این جهت که نافی مراجعه 
به دس��تگاه قضایی است یا خیر، ابهام دارد؛   پس از رفع 
ابهام اظهارنظر خواهد شد. عضو حقوقدان شورای نگهبان 
همچنین با اشاره به بررسی لایحه درآمد پایدار و هزینه 
ش��هرداری ها و دهیاری ها در جلس��ات شورای نگهبان 
گفت: این لایحه از مجلس قبل در ش��ورای نگهبان در 
رفت و آمد بود و تاکنون دو سه بار از طریق مجلس  به 

شورای نگهبان ارسال شده است.

کادر درمان همچنان جهادگونه در صف اول مقابله با کرونا هستند؛

فدایی آذربایجان پرواز کرد
سخنگوی شورای نگهبان در نشست خبری:

لایحه درآمد پایدار و هزینه شهرداری و دهیاری ها مغایر قانون شناخته شد

ممنوعیت تردد شبانه لغو شود
رییس جمهور: 

مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی وزارت کشور از واردات یک میلیون و 600 هزار دُز 
واکسللن کرونا در قالب سازوکار "پوشللش بشردوستانه" کواکس به کشور خبر داد و گفت: 

پناهندگان با همکاری سازمان های بین المللی در ایران واکسینه می شوند.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطاع رسللانی وزارت کشللور، مهدی محمودی اظهار کرد: با توجه 
به اهمیت واکسللینه کردن پناهندگان و اتباع خارجی جهت پیشللگیری از بیماری کووید 
۱۹ دولت جمهوری اسللامی ایران جلسللات متعدد با نهادها و سللازمان های بین المللی 
برگزار کرد. وی ادامه داد: جمهوری اسامی ایران پس از اخذ مجوزهای لازم توسط وزارت 
بهداشت و درمان نخستین محموله واکسن کووید ۱۹ به تعداد یک میلیون و 600 هزار دُز 

به همراه ظروف جمع آوری ایمن سازی و سرنگ های تزریق را در قالب ساز و کار »پوشش 
بشردوسللتانه« کوواکس تحت حمایت سازمان ملل متحد در امور پناهدگان را تامین کرد 
و این واکسللن ها از طریق فرودگاه بین المللی حضرت امللام خمینی وارد و تحویل وزارت 

بهداشت درمان و آموزش پزشکی شد.
مدیللرکل امور پناهنللدگان اظهار کرد: دولت جمهوری اسللامی ایران بلله عنوان یکی از 
کشورهایی که تحت تاثیر پاندمی بیماری کووید -۱۹ قرار گرفت، در ماه های اخیر توانسته 
به طور گسللترده برنامه واکسیناسللیون کووید۱۹ را به اجرا درآورد و پناهندگان ساکن در 

کشور را همزمان با شهروندان ایرانی واکسینه کند.

 مدیرکل امور اتباع
  و مهاجرین خارجی
 وزارت کشور: 

پناهندگان در ایران 
واکسینه می شوند

فع�الان  ب�زرگ  گردهمای�ی  همای�ش 
بازنشس�تگی  و  کارگ�ری  نهاده�ای  و 
تبریز به مناس�بت گرامیداش�ت س�الروز 
تصوی�ب قان�ون کار و در جه�ت حمایت 
 قاط�ع کارگ�ران از قان�ون کار در تبری�ز 

برگزار شد.
در ای��ن گردهمایی که ب��ا محوریت حمایت 
از قرارداده��ای معین، مخالفت با پرداخت مزد 
منطقه ای و تحقق همسان سازی واقعی حقوق 
بازنشستگان برگزار شد فعالان کارگری تبریز، 
اعض��ای مجم��ع نمایندگان کارگ��ری، انجمن 
پیشکسوتان کارگری، ش��وراهای اسلامی کار، 
انجم��ن بازنشس��تگان و کارگ��ران واحدهای 

صنعتی و پاکبانان حضور داشتند.
در لابلای ای��ن گردهمای��ی کارگران حاضر 
شعارهایی همچون سرمایه دار حیاکن - کارگر 
رو رها کن، کش��اورز - کارگر بیدار است دیدار 
اس��ت از تبعیض بیزار اس��ت، کارگر - کشاورز 
اتح��اد اتحاد، گرانی - ت��ورم بلای جان مردم، 
قرارداد موقت مُلغی باید گردد، حقوق ما ریالی 
هزینه ه��ا دلاری، تا حق خ��ود نگیریم از پای 

نمی نشینیم و غیره سر دادند.
در موض��وع معیش��ت کارگران ک��ه امروزه 
مدنظر فعالان کارگری است عنوان گردید ماده 
۴۱ قان��ون کار این موض��وع را تعیین نموده و 
نحوه تعیین مزد را در قانون کشوری مشخص 
کرده است که در اکثر مواقع نادیده گرفته می 

شود.
دبیر اجرای��ی خانه کارگر تش��کیلات تبریز 
با اش��اره به اینک��ه احیای امنیت ش��غلی، لغو 
قراردادهای موقت و تصویب دائمی متناس��ب 

س��ازی حقوق تامین اجتماع��ی همگی حرف 
دل کارگران اس��ت گفت: ط��رح الحاق تبصره 
یک ب��رای م��اده ۴۱ را برخ��ی از نمایندگان 
 مجل��س امض��ا کرده ان��د ک��ه مای��ه تاس��ف

است.
کریم صادق زاده با اشاره به امضای این تغییر 
قانون توس��ط نمایندگان استان ننگ آور است 
افزود: آن نماینده ای که متاسفانه از تبریز آن را 
امضا کرده است اگر امضای خود را پس نگیرد 

موجب اعتراض قشر کارگران خواهد بود!
وی ادامه داد: تصویب قانون کار با خون دلها 
تحق��ق یافته اس��ت و پس از ۴۲ س��ال فقر و 
محرومیت نصیب قش��ر کارگر ش��ده است لذا 
وضعیت اقتصادی کارگران هر روز بدتر ش��ده 

و با چالش های زیادی همراه است.
صادق زاده تبریزی اضافه کرد: اگر می خواهید 
در قان��ون کار تغیی��رات انجام دهید س��کوت 
درب��اره حقوق صنف��ی و اعتص��اب و اعتراض 
درب��اره کارگران را بش��کنید به طوری که باید 
همانند ترکی��ه اتحادیه های کارگری هر وقت 

اعتراض کنند مشکلی به وجود نیاید!
وی تاکید کرد: امنیت شغلی کارگری و رونق 
تولید تنها خواسته ما در راستای تغییر و اصلاح 
قانون کار اس��ت زی��را از بی توجهی دولتی ها و 
مجلس��ی ها در خصوص کارگ��ران دلمان پر از 
خون اس��ت و متاس��فانه برای تغییر ماده ۴۱ 
قانون کار تعدادی از نمایندگان مجلس طرحی 
را امض��ا کرده اند که به ض��رر کارگران بوده و 
جالب اینکه ۵ نفر از همان نمایندگان از خطه 

آذربایجان هستند!
صادق زاده یادآور ش��د: بازنشستگان تامین 

اجتماع��ی خواس��تار رفع تبعیض بی��ن آنها و 
بازنشس��تگان کشوری هستند که تعریف سهم 
س��ازمان تامی��ن اجتماعی در بودجه س��الانه 
کشور، پرداخت ۸۹ هزار میلیارد تومان از سوی 
سازمان برنامه و بودجه، پرداخت مزد واقعی و 

لغو دادنامه ۷۲ دیوان از جمله آنهاست.
انتخاب نخس��ت مردم تبریز، اسکو و آذرشهر 
در مجلس شورای اسلامی نیز در این گردهمایی 
گف��ت: قرار نبود پ��س از ۴ دهه به این مرحله 
برسیم که وقتی به یک جلسه دعوت می کنند 
ب��ه نوعی از حضور در بین ف��رار کنیم زیرا اگر 

بیایم چه بگویم؟!
مس��عود پزش��کیان اف��زود: وظیفه م��ا این 
اس��ت که پیگیر مس��ائل کارگران باشیم شعار 
هم نمی ده��م که به تنهایی م��ی توانم آنها را 
حل و فصل نمایم اما باید از طریق کمیس��یون 

اجتماعی مجلس پیش رویم.
وی اضافه کرد: تص��ور می کردم که با آمدن 
اس��لام عدالت برقرار خواهد شد نه اینکه عده 
ای، گردن خود را کلفت کنند و وقتی نوبت به 

مردم و کارگران می رسد بگویند پول نیست!

پزش��کیان یادآور ش��د: وظیفه حاکمیت این 
است که صدای بی صداها باشند و صدای آنها 
را بشنوند لذا معتقدم به کسی که کار می کند 
باید پول داده ش��ود نه اینک��ه کار نمی کند و 
پول می گیرد، لذا با دست خالی هم نمی تواند 

دولت را اداره کرد!
به گفت��ه او، دولت در حال حاضر ۳۴۰ هزار 
میلیارد کس��ری دارد زیرا برای کسانی که کار 
نمی کنند هم پول واریز می شود و این بدعت 

ناعدالت گونه باید اصلاح گردد!
در ای��ن گردهمای��ی بزرگ با اطه��ارات تند 
برخ��ی فعالان کارگری همراه بود: قانون کار از 
زمان تصویب��ش تا امروز اصلًا اجرا نش��ده که 

بخواهیم ببینیم خلاء دارد یا نه!
آنها گفتند در این شرایط چه تضمینی وجود 
دارد که وقتی یک قانون نوشته می شود و بیش 
از ۳۰ سال اجرا نمی ش��ود، قانون جدیدی که 

نوشته شود اجرا شود؟!
یکی دیگر از نماین��دگان کارگری هم گفت: 
در حال حاضر با گس��ترش قراردادهای موقت 
و اینکه بی��ش از ۹۷٪ کارگرهای کش��ورمان 
تبدیل ب��ه کارگران موقت، پیمان��ی روزمزد با 
قرارداد س��فید امض��اء ش��ده اند و حتی تعداد 
زیادی کارگر غیررس��می در کشور وجود دارد 
و نبود امنیت ش��غلی باعث شده علیه کارگران 
سوءاس��تفاده و استثمار به راحتی اتفاق بیفتد، 
قطعاً امنیت شغلی یکی از مهمترین مطالباتی 
اس��ت که ما پیگیر هس��تیم و باید کاری کنیم 
زودتر این مس��ئله حل شود لذا در صورت رفع 
مشکل امنیت شغلی موضوع معیشت کارگران 

هم قابل حل خواهد بود.

 عدم دخالت 
 در قانون کار

خواست کارگران است

»عصرآزادی« از گردهمایی فعالان و نهادهای 
 کارگری و بازنشستگی تبریز در سالروز تصویب

 قانون کار گزارش می دهد؛

عصرآزادی/ شهرام صادق زاده 

مسعود پزشکیان:
دولت در حال حاضر 

۳۴۰ هزار میلیارد 
کسری دارد زیرا برای 

 کسانی که کار 
نمی کنند هم پول 

واریز  می شود!


